
 

 

 

 

 

 

 

Sundheds- og Ældreudvalget har den 13. december 2016 stillet følgende spørgsmål 

nr. 278 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra ikke-medlem, Simon Kollerup (S). 

 

Spørgsmål nr. 278:  

”Hvilke udfordringer ser ministeren aktuelt og på længere sigt for at opretholde den 

særlige ø-status for Sygehus Thy-Mors?” 

 

Svar: 

Der opleves nogle steder i landet udfordringer med at tiltrække tilstrækkeligt med 

læger, herunder sygehuslæger.   

 

Jeg kan forstå, at Region Nordjylland har tilkendegivet, at de oplever udfordringer 

med at rekruttere tilstrækkeligt med læger til Regionshospital Nordjylland i Thisted 

(tidligere Sygehus Thy-Mors). Jeg kan også forstå, at regionen har igangsat en række 

initiativer for at løse de udfordringer, som regionen oplever, herunder i forhold til 

Regionshospital Nordjylland i Thisted.  
 

Efter sundhedslovens § 206, stk. 2, er regionerne forpligtet til at indhente Sundheds-

styrelsens rådgivning ved udarbejdelse af sundhedsplaner, og jeg er også bekendt 

med, at styrelsen er i dialog med regionen herom.  

 

Mit ministerium har derfor til brug for min besvarelse været i dialog med Sundheds-

styrelsen. Styrelsen fortæller, at de er opmærksomme på regionens udfordringer 

med særligt lægedækningen af regionens sygehuse, og at de løbende har fulgt og 

rådgivet Region Nordjylland vedr. organiseringen af regionens sygehusvæsen, herun-

der i forhold til regionshospitalet i Thisted.   
 
Styrelsen oplyser også, at det er deres opfattelse, at der er en god og tæt dialog mel-
lem parterne, at regionen er opmærksom på udfordringerne og løbende har taget 
forskellige initiativer på området og på fornuftigvis søger rådgivning hos Sundheds-
styrelsen ved behov.  
 

Endelig oplyser Sundhedsstyrelsen, de fortsat står til rådighed med rådgivning til re-

gionen ved behov, og at de også fremover vil følge udviklingen tæt.  

 

Samtidig kan jeg oplyse, at der, som beskrevet i mit svar på spm. 277 (Alm. del) af 

samme spørger, er nedsat et lægedækningsudvalg, som skal analysere udfordringer-
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ne og komme med løsningsforslag, som kan understøtte en mere hensigtsmæssig 

fordeling af læger, herunder sygehuslæger, i hele landet. Udvalget afrapporterer pri-

mo 2017.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Ellen Trane Nørby      /      Louise Steiner Bruun 


